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PROTOKÓŁ  NR  1139/2006 
z posiedzenia 

Komisji Rozwoju Przestrzennego  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło się  25 kwietnia  2006r . 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła  o  godz. 15,00. 

Obecność: 
Komisja obradowała w   6osobowym  składzie, wg załączonej listy obecności, która  stanowi 
załącznik nr 1  do protokołu. 

Listy osób pozostałych, uczestniczących  w posiedzeniu Komisji stanowią załączniki  nr 2 i 3. 

Radny Tadeusz Mękal   wiceprzewodniczący   Komisji  powitał   wszystkich   zebranych, 
przedstawił  porządek  posiedzenia, który  stanowi załącznik nr 4  do  niniejszego  protokołu, 
jednocześnie   proponując  zmianę  porządku   obrad. I tak: 
•  Wprowadzić,  jako      nowy    punkt  7  projekt    uchwały   w  sprawie    uchwalenia mpzp 

Gdańsk – Płonia  w rejonie  ulic Naftowa, Benzynowa i Płońska   druk nr  1863 
Powyższą  zmianę  przyjęto  jednogłośnie   4 głosami za. 

•  Planowany    punkt  2    omówić    jako      pierwszy    powyższą  zmianę  przyjęto 
jednogłośnie   4 głosami za. 

Komisja  jednogłośnie – 4  głosami za   przyjęła  następujący porządek posiedzenia: 

1.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego 
Miasta Gdańska na  lata 20062010    druk nr 1862 

2.  Opiniowanie  pr ojektu  uchwały  w sprawie   zmiany  uchwały w  sprawie 
uchwalenia  budżetu  miasta  Gdańska    na    rok  2006    druk  nr  1852  + 
autopoprawka 

3.  Opiniowanie pr ojektu  uchwały  w sprawie odstąpienia Miasta Gdańska od 
udziału    w  Międzynarodowej    Radzie    na  Rzecz  Lokalnych  Inicjatyw 
Środowiskowych  (The  International  Council  for  Local  Environmental 
Initiatives –ICLEI)    druk nr 1857. 

4.  Opiniowanie  projektu  uchwały  RMG w sprawie  wyrażenia  woli objęcia 
Udziałów   w  podwyższonym  kapitale   zakładowym  spółki  działającej pod 
firmą  Gdańska  Infrastruktura WodociągowoKanalizacyjna  Spółka z o o. z 
siedzibą  w Gdańsku   druk nr 1858
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5. Opiniowanie  koncepcji  miejscowych  planów  zagospodarowania 

pr zestr zennego: 
1) Siedlce, rejon ulicy Wagnera 
2) Oliwa Górnarejon willi Tannenheim, 
3) Matarnia  Złota Karczma    na   zachód  od   Trójmiejskiego   Parku 
Krajobrazowego 

6. Opiniowanie  pr ojektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia miejscowego planu 
Zagospodarowania przestrzennego Gdańsk   Płonia w  rejonie  ulic  Naftowa, 
Benzynowa i Płońska  w mieście  Gdańsku   druk nr 1863. 

7. Wolne  wnioski, sprawy bieżące,  korespondencja 

PUNKT  1 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany Planu Inwestycyjnego 
Miasta Gdańska na  lata 20062010    druk nr 1862 

Przedmiotowy    projekt    uchwały  omówiła    pani  Izabela    Kuś  –  Kierownik  Referatu 
Planowania  Wydziału  Programów  Rozwojowych. 
Powiedziała   między innymi: 
Zmiany    związane są z  rozstrzygnięciem  przetargów  na dwa   projekty  unijne, tj. budowa 
Trasy WZ  oraz    przebudowa    ulicy Marynarki  Polskiej.   W wyniku    podpisanych    umów 
ustalono    nowe    harmonogramy  rzeczowo    finansowe  oraz    nastąpiła    korekta    wartości 
budowy trasy  WZ w związku ze zmniejszeniem kosztów po  przetargu. W ramach  wolnych 
środków    i  środków,  które    po  ustaleniu    harmonogramu    nie  będą   wydatkowane   w  tym 
roku, proponujemy zrobić  przesunięcia  w planie  inwestycyjnym. 

W  tym   miejscu pani Kuś   omówiła   poszczególne zadania – zmiany, opisane   w druku  nr 
1862,  stanowiącym  załącznik    nr    5    do  niniejszego  protokołu  oraz      autopoprawce    do 
projektu    uchwały  w  sprawie  zmiany    uchwały    w  sprawie  uchwalenia    budżetu  miasta 
Gdańska    na    rok  2006  (druk  nr  1852),  która    stanowi  załącznik    nr    6    do  niniejszego 
protokołu. 

Radna  Danuta  Putrycz   członek Komisji 
Powiedziała  pani o   5ciu  domach dziecka – czy  z tych środków   następuje  rozpoczęcie 
budowy   pięciu  czy  tylko  trzech? 

Izabela  Kuś – Kierownik Referatu Planowania  Wydziału  Programów  Rozwojowych. 
Trzech, ale  jest koncepcja   wybudowaniu  5ciu takich  domów. 

Radna  Danuta  Putrycz   członek Komisji 
A  nie  można    by   wstawić      wszystkich  i  byłaby    to  inwestycja    kontynuowana   w  latach 
przyszłych.  Jeżeli   mamy   w planie  tylko    trzy    to procedurę  na budowę dalszych   dwóch 
domów  dziecka  trzeba będzie  rozpoczynać  od nowa. 

Izabela  Kuś – Kierownik Referatu Planowania  Wydziału  Programów  Rozwojowych. 
Warunki    finansowe    pozwoliły    na    wstawienie    tylko    tych    trzech    domów.  Przetarg 
również jest  planowany  na  dwa  etapy.   Jesteśmy  ograniczeni  środkami  finansowymi.
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Radna  Danuta  Putrycz   członek Komisji 
Moje  rozwiązanie  powoduje  to, że niezależnie  od  tego  kto będzie w Radzie Miasta  i kto 
będzie    Prezydentem Miasta    to wymusi    to  na  nich    określone    działanie.    Brak    takiego 
zapisu może  spowodować, że  nie zostanie  to  zrealizowane  albo odłożone  a/a. 
Kolejne  moje  pytanie  dotyczy  mieszkań  socjalnych. Takich  mieszkań    nie  budujemy  i 
na ten cel nie przeznaczamy  jakichkolwiek  środków. 

Izabela  Kuś – Kierownik Referatu Planowania  Wydziału  Programów  Rozwojowych. 
Środki  na budowę  100 mieszkań  komunalnych  są  przewidziane. 

Na  tym zakończono  dyskusję w tym temacie i przystąpiono  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie   5 głosami za   pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy  projekt 
uchwały   w  sprawie  zmiany Planu  Inwestycyjnego         Miasta Gdańska  na    lata  2006 
2010. 
Opinia Nr  1139/63/2006  stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

W  tym miejscu  prowadzenie obrad  przejął   przewodniczący Komisji   Tadeusz Mękal. 

PUNKT  2 
Opiniowanie    projektu    uchwały      w  sprawie      zmiany    uchwały  w    sprawie 
uchwalenia    budżetu  miasta  Gdańska    na    rok  2006    druk  nr  1852  + 
autopoprawka 

Przedmiotowy    projekt    uchwały,  który    stanowi  załącznik    nr  8    do  niniejszego protokołu, 
omówiła Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor  Wydziału  Finansowego. 

Radna  Małgorzata  Chmiel    członek Komisji 
Wymieniła    pani    tutaj  zakupy    inwestycyjne  dla  ZDiZ,    wiem    od    Pana  Prezydenta 
Adamowicza i Skarbnika Miasta,  że  ZDiZ ma otrzymać  pieniądze  na  remonty,  drogi. 

Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor   Wydziału  Finansowego 
Dostaje  2 mln zł  na utrzymanie dróg wewnętrznych. 

Radna  Małgorzata  Chmiel    członek Komisji 
Czyli  jest  to   celowe  przeznaczenie. 

Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor   Wydziału  Finansowego 
Tym  projektem    uchwały    dla  ZDiZ  przekazujemy      łącznie  5.186.900  zł,  w  tym  miedzy 
innymi  2 mln zł  na utrzymanie  dróg wewnętrznych, 500 tys. zl  na  utrzymanie letnie dróg, 
200 tys.  zł   na wycinkę drzew z  terenów gminnych. 1 mln zł   na utwardzenie    nawierzchni 
drogi  do Narodowego Centrum Żeglarstwa  na Stogach. 

Radna Danuta  Putrycz    członek Komisji 
Przeznacza  się środki na budowę  dwóch  pomników – kwota   670  tys. zł.  jeden  pomnik  to 
Józefa  Piłsudskiego  a drugi  „Tym co nie wrócili z morza”. O ile   wiem,  to Pomnik Józefa 
Piłsudskiego  miał    być    budowany  ze  środków    zbieranych    przez    jakąś    instytucję  czy 
stowarzyszenie. 

Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor   Wydziału  Finansowego 
Kwota  530  tys. zł to  środki na  zagospodarowanie terenu  wokół pomnika .
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Radna Danuta  Putrycz    członek Komisji 
To jest  ogromna  kwota, jak na zagospodarowanie  terenu  wokół pomnika. 

Pani Izabela  Kuś    kierownik Referatu  Planowania 
Na  budowę  pomnika  środki w budżecie  są a nie było ich  na  zagospodarowanie  placu.  Z 
tego    co  mi  wiadomo,  wartość    kosztorysowa    wynosiła    ponad    2  mln  zł,  na    co  żeśmy 
zaprotestowali i  zakres  tych prac  został bardzo mocno ograniczony. 

Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor   Wydziału  Finansowego 
Uważam, że  jest   to kwota za  duża i na razie powinniśmy  sobie     to   odpuścić, posprzątać 
owszem. 

Radny Maciej Lisicki  wiceprzewodniczący Komisji 
Nie mogą  zgodzić się z moją  przedmówczynią, a to dlatego, że Rada Miasta Gdańska swego 
czasu   podjęła   uchwałę   o budowie    tego pomnika. A    to   dlatego, że   Społeczny Komitet 
Budowy  tego  pomnika, mówiąc  brzydko, rozłożył  się.   Na Komisji Kultury  ten temat  był 
bodajże  dwukrotnie    analizowany,  a  te    zapisy    budżetowe    są  tylko  wykonaniem    naszej 
uchwały.  Rada Miasta  postanowiła   w  formie  uchwały, że Miasto Gdańsk  ufunduje  ten 
pomnik,  ponieważ  społeczni    fundatorzy  nie    byli    tego  w    stanie    zrobić.  Chcemy,  aby 
pomnik  ten został   odsłonięty   11  listopada     br.  Rozumiem, że kwoty  są dosyć   duże,  ale 
wcześniej  podjęliśmy    decyzję,  że    chcemy  ten  pomnik  w  Gdańsku  postawić  z  pieniądze 
gminne. 

Radny  Marek  Bumblis   członek Komisji 
Pani  Radna,  tutaj  chodzi o Marszałka  Józefa   Piłsudskiego. Jest  to jeden z największych 
bohaterów naszej Ojczyzny  i powinniśmy  okazać   mu  cześć  i  szacunek. Ta  dyskusja   jest 
trochę  instrumentalna. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji 
Czy  Pani zgłasza  Jakieś  poprawki   do zaprezentowanego projektu  uchwały? 

Radna  Danuta  Putrycz   członek Komisji 
Nie, był  to  mój głos  w dyskusji. 

Na  tym zakończono   dyskusje  w tym temacie, po czym przystąpiono  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja    5  głosami  za,  przy    1  głosie    przeciwnym    pozytywnie    zaopiniowała 
zaproponowane  zmiany  w    budżecie    wykazane    w  druku    nr      1852    wraz  z 
autopoprawką. 
Opinia  Nr  1139/64/06  stanowi  załącznik  nr 9  do protokołu. 

PUNKT  3 
Opiniowanie  projektu    uchwały  w  sprawie  odstąpienia  Miasta  Gdańska  od 
udziału    w  Międzynarodowej    Radzie    na  Rzecz  Lokalnych  Inicjatyw 
Środowiskowych (The International Council for Local Environmental Initiatives 
–ICLEI)    druk nr 1857. 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówiła  Pani  Dagmara NagórkaKmiecik   Kierownik 
Referatu Polityki  Ekologicznej. Powiedziała  między innymi:
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Miasto Gdańsk  do    tej  organizacji przystąpiło   12 listopada  1991r. decyzją  Rady Miasta 
Gdańska  i  jako    członek    tamtejszej    organizacji    zdobywało    dużo    doświadczenia  i 
współpracowało, głównie w  zakresie   zrównoważonego    rozwoju   i kształtowania polityki 
proekologicznej miasta. Od czasu  przystąpienia  do ICLEI  miasto  brało  udział  w licznych 
projektach    i  programach    inicjowanych    i  koordynowanych  przez    ICLEI,  głównie 
związanych  ze  zrównoważonym    rozwojem,    Lokalną  Agendą,  wypracowywaniem 
wskaźników przez  monitoring. Również było  członkiem kampanii miast  na rzecz  ochrony 
klimatu. Przez    te wszystkie  lata wiele    skorzystaliśmy  z  tej współpracy, zdobyliśmy   duże 
doświadczenia w zakresie   kształtowania  procesu  zrównoważonego  rozwoju. 
Obecnie  niewiele    się  dzieje  w  ramach  współpracy    z  ICLEI.  Organizacja      zmieniła 
orientacje, głównie współpracuje  w rejonie  Afryki, Azji   i nowi  jej członkowie  są głównie 
z  tamtego  obszaru    geograficznego.  Realizowane    programy    nie  są  zbieżne        naszymi 
potrzebami i  działalnością. Z uwagi na spadające   możliwości  podjęcia    jakieś współpracy 
i skorzystania z  wymiany  doświadczeń  z partnerami  z ICLEI, Prezydent  Miasta wnosi o 
wystąpienie  z tejże  organizacji. 
Koszt     bycia    członkiem  tej organizacji  jest niewielki,  bo   600 Euro      rocznie.     Od    roku 
ICLEI  nie  przysyła  nam  żadnych  informatorów.  W    grudniu    ubiegłego    roku    Zastępca 
Prezydenta  M. Szpak  wystosował  pismo    z zapytanie, co  do nowych projektów i działań 
w  które miasto Gdańsk  mogłoby  wejść    do dnia dzisiejszego brak  odpowiedzi. 

Komisja  po  krótkich  dodatkowych   wyjaśnieniach   przystąpiła do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    5  głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt  uchwały. 
Opinia  Nr  1139/65/06  stanowi  załącznik  nr  10  do protokołu. 

PUNKT  4 
Opiniowanie    projektu    uchwały    RMG  w  sprawie    wyrażenia    woli  objęcia 
udziałów     w   podwyższonym   kapitale      zakładowym   spółki   działającej pod 
firmą    Gdańska    Infrastruktura WodociągowoKanalizacyjna    Spółka  z  o  o.  z 
siedzibą  w Gdańsku   druk nr 1858 

Przedmiotowy    projekt    uchwały    omówiła  Pani  Iwona Bierut    Zastępca   Dyrektora 
Wydziału  Skarbu. Powiedziała  między innymi: 
Projekt   niniejszej   uchwały   mówi o dokapitalizowaniu  naszej    spółki GIWK majątkiem w 
postaci    gruntów      i  zabudowań  zlokalizowanych  na    tychże    gruntach.    Jest    to  kolejna 
uchwała  podwyższająca    kapitał    Spółki.  W  przypadku    przyjęcia      tej    uchwały,  kapitał 
Spółki wzrośnie   do poziomu 693 mln zł. Dokapitalizowywanie spółki będzie odbywało się 
sukcesywnie,  może    nawet    co  miesiąc,  a    to  uwagi  na    fakt,  że    cały    czas    następują 
wydzielenia  gruntów  pod majątkiem, który  jest  stopniowo przekazywany. 

Komisja  po   krótkich wyjaśnieniach, nie zgłaszając  uwago  do zaprezentowanego projektu 
uchwały  przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    6  głosami  za    pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt  uchwały. 
Opinia  Nr  1139/66/06  stanowi  załącznik  nr  11  do protokołu.
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PUNKT     5 
Opiniowanie        koncepcji        miejscowych          planów          zagospodarowania 
przestrzennego Siedlce, rejon ulicy Wagnera. 

Radny Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji 
Witam w tym punkcie mieszkańców  ul. Wagnera  zainteresowanych  tym planem.  Prosz e o 
przedstawieni  koncepcji planu. 

Pani Agnieszka  Ostrzycka    projektant planu 
Teren  objęty    granicami  planu  zlokalizowany  jest  w  jednostce    urbanistycznej  Siedlce  na 
osiedlu  Suchanino  i  częściowo  we  Wrzeszczu.    Ograniczony    jest    ulicami  Beethovena, 
Wagnera, Sobieskiego oraz   wąwozem    biegnącym na zapleczu   ulicy Beethovena    i drogą 
gruntowa  na  zapleczu    Zespołu  Szkół.    Teren  opad  a  lekko w  kierunku    północnym  i  jest 
poprzecinany  licznymi skarpami. 
Do  roku 2003  obowiązywał na tym terenie miejscowy szczegółowy plan zagospodarowania 
przestrzennego  jednostki  urbanistycznej  Siedlce, który  przewidywał   dojazdy  do działek 
położonych  w    drugiej  i  trzeciej  linii    zabudowy  przy  ul.  Wagnera.    Plan  ten  dopuszczał 
zabudowę  w drugiej  i trzeciej  linii tylko pod warunkiem  realizacji  planowanych dojazdów. 
Obecnie  w  części  południowo  wschodniej,  wzdłuż    ulicy  Wagnera    zlokalizowana  jest 
zabudowa    mieszkaniowa    z  usługami    w  niektórych  punktach.    Na  zapleczu  zabudowy 
mieszkaniowej przy ul. Wagnera  ciągnie się  głęboki wąwóz, którego  dnem  biegnie ścieżka, 
która   dalej przekształca  się  w drogę  gruntową biegnącą   na zapleczu Zespołu   Szkół. 
W strukturze   własności   widać      ślady  po  rozpoczętych procesach  uwłaszczeniowych  w 
celu  realizacji  drogi  dojazdowej  do drugiej i trzeciej  linii zabudowy. 
Przeanalizowane  zostały    dojazdy    do      już  wzniesionych    budynków    w  drugiej  linii. 
Właściwie  wszystkie    te  działki  maja    dojścia    lub    dojazdy    przez    działki  sąsiednie. Do 
niektórych  z nich   nie da  się dojechać    jest  tylko dojście piesze.  Ta sytuacja  rodzi liczne 
konflikty    sąsiedzkie, gdyż nie    zawsze właściciele  terenów   w pierwszej  linii   przychylnie 
odnoszą  się  do    użytkowania  ich  działek.  W  wydanych  wcześniej  decyzjach 
administracyjnych  na  podstawie,  których    były    budowane    obiekty  w    drugiej    linii  ul. 
Wagnera najczęściej umieszczone  były zapisy, że do czasu  realizacji docelowego  dojazdu, 
dojazd ma    się  odbywać    przez    działkę   w  pierwszej  linii.    Obecnie  taki  zapis w  decyzji 
niektórzy właściciele traktują    jako  podstawę    do egzekwowania swojego prawa przejścia, 
ale  tak  naprawdę  nie  ma  on umocowania  prawnego. 

Koncepcja  planu: 
Obszar planu  podzielono  na   dziewięć  terenów. Wzdłuż ulicy Beethovena  i Wagnera ustala 
się      funkcję  usługowomieszkaniową  o    niskiej  intensywności.  Przyjęte    parametry  są 
charakterystyczne    dla  zabudowy    jednorodzinnej  na    osiedlu    Suchanino  i    umożliwiają 
uzupełnienie  istniejącej tam infrastruktury mieszkaniowej. Układ  drogowy  rozwiązany  jest 
tam poprzez połączenie   z ustaloną w sąsiednim planie   drogą  dojazdową oraz  przez  dwa 
ciągi pieszojezdne powiązane z ulicą  Wagnera. 

Radny  Tadeusz Mękal   przewodniczący Komisji 
Czy  grunty   te są wolne? 

Pani Agnieszka  Ostrzycka    projektant planu 
Jest    różnie.  W    tym  miejscu  /pokazano  na  rysunku  planu/    grunty    gminne    zostały 
zawłaszczone i zagospodarowane przez  właścicieli  sąsiednich  działek. 

Omawiając   dalej  koncepcje  planu, pani Ostrzycka  powiedziała między innymi:
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Część północna  nawiązuje  do  ustaleń  w sąsiednich planach  funkcji  usługowych. Zieleń 
w wąwozie  dowiązuje   się do  ustalonej   w sąsiednim planie zieleni i jest  objęta  OSTAB 
em.  Natomiast      w  części  południowo  –wschodniej  ustalamy      funkcję    mieszkaniowo 
usługową, charakterystyczna dla tej części osiedla  Suchanina. 
Pod    drogi    jest    do    wykupu      przez    miasto  ok.  1320 m 2  i    do    odzysku  ok.  1650 m 2 . 
Przeprowadzony    został    bilans    ilości  działek    zyskujących  niezależny    dostęp    do    drogi 
publicznej    oraz    terenów    prywatnych    do   wykupu    lub  komunalnych    do  odzysku  i  tak: 
działki zyskujące  niezależny dostęp   do  drogi    45, w tym  35  działek niezabudowanych. 
Bez  drogi, budynki  nie mogą  tam powstać.  Plan ten umożliwi  dojazd  do  10  działek, na 
których   są  już zrealizowane, a istnieje  problem  z dojazdem  do  nich.  Od  23 podmiotów 
trzeba  będzie  wykupić  fragment gruntów. Są to  problemy o różnym stopniu   trudności   w 
jednym przypadku  to    narożnik działki  pod  drogę, a w innym   duży  fragment działki.   W 
sumie    do  wykupu    jest    1.320  m 2  gruntu.  Z  kolei  od    11    podmiotów    trzeba    będzie 
odzyskać   zawłaszczone   grunty  komunalne. 
Tereny  inwestycyjne  to głównie  teren 005U33. 

Pan  Wojciech  Raczyński –  mieszkaniec  ul. Wagnera 
Prezentowany  tutaj plan  istnieje  na bazie   1982r, czyli  24  lata mieszkańcy ulicy Wagnera 
czekają  na drogę.  Niektórzy  nie mają  wogóle  dojścia  do   swoich  domów. 
Zrealizowanie  drogi    prostopadłej    do  ul.  Smoluchowskiego    bardzo    dużo    by    pomogło, 
rozładowując  w tym rejonie   dość  znaczny  ruch. 

Pan  Tadeusz  Kmiotek    mieszkaniec  ul.  Wagnera  streścił    krótko  swoje    problemy 
związane   z dojazdem   do    jego   działki   konflikty    rodzinne.  Zwrócił    się do komisji   o 
rozwiązanie  jego  problemów związanych  z dojazdem  do jego  nieruchomości. 

Radny Maciej Lisicki   wiceprzewodniczący  Komisji 
Przystąpienie   do opracowania  tego planu  wywołane zostało przez  mieszkańców i  na moją 
prośbę.  Temat    ten  rzeczywiście    ciągnie  się  bardzo    długo,  ale    wydaje  się,  że  powoli 
zmierza    ku    szczęśliwemu    finałowi    i  właściwemu    kierunku.  Rzeczywiście  w  wyniku 
bardzo   różnych zaszłości    do części  tych  domów nie ma  dojazdów. Aczkolwiek od  razu 
chciałbym tutaj wyjaśnić, że  ani my   jako Rada Miasta  ani ten plan miejscowy  nie jesteśmy 
od    rozwiązywania  konfliktów    prywatnych.  Oczywiście    ten  plan    docelowo    ta  sytuację 
rozwiąże, ale nawet  jak   uchwalimy  ten plan w  takim kształcie, to  wcale  nie  oznacza, że 
obecny tutaj na sali Pan ten dojazd  od  razu  uzyska. Będzie  to wymagało kolejnych  ruchów 
ze strony miasta w  postaci  wykupu  działek, być może sprzeciwu mieszkańców. 
Proponowane  w planie rozwiązanie drogowe wszystkich zadowala, dużej  grupie  właścicieli 
prywatnych    działek    umożliwia  budowę  i  uzyskanie    konkretnych    przychodów    z 
ewentualnej    sprzedaży    tych  działek  i    rozwiązuje  konflikty,  o    jakich      tutaj    mówiono. 
Uważam, że  zaprezentowana tutaj koncepcja  planu jest  bardzo  dobra. 
Mam dwa  pytania  do autorów  planu: 
•  Czy Państwo analizowali możliwość   poprowadzenia      tej   drogi /pokazano  na  rysunku 

planu/ począwszy  od miejsca   wybudowanej  apteki. 
•  Czy  wąwóz  był zawsze  przewidziany   jako  teren zielony? Czy    nie   było    tak   jakiś 

pomysłów    na  drogę,  bo  jest    to  bardzo    dobry  skrót    na    dół    dla    mieszkańców 
Suchanina. Być   może  należałoby  wprowadzić  tam ścieżkę  rowerową. 

Pani Agnieszka  Ostrzycka    projektant planu 
Ten  teren    należy   w  tej  chwili    do  Skarbu    Państwa  i    faktycznie  funkcjonuje    tam  teraz 
dojazd  do apteki  i    istniejącego  tam  budynku. Na  rysunku  planu   tego  nie widać, ale w 
karcie  terenu  jest  tam  ustalony  ciąg  pieszo   jezdny. 
Jeśli  chodzi o  drugie  pytanie   to wąwóz  ten  nie posiada odpowiednich  parametrów, ażeby 
przeprowadzić  tam  drogę  jezdną  dla  pojazdów  kołowych . Być  może faktycznie  można 
by   wprowadzić tam     ciąg  rowerowy, chociaż   on    też   musi   mieć   szerokość    3 metry. 
Skarpa  ta  jest  stroma, zarośnięta  i  ruszanie  tej  roślinności    grozi  masowymi  ruchami, 
dlatego proponujemy  tam ciąg  pieszy.
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Radny Janusz  Kasprowicz   członek Komisji 
Nie znam tego  terenu za dobrze, ale  chciałbym   zrozumieć  istotę problemu. Powiem tak, że 
jest   bardzo  niezręcznie    wchodzić  z punktu   widzenia samorządu gminnego  w konflikty 
rodzinne.  Jeżeli  z   kolei  straciliście   państwo    lub za   chwilę  stracicie   dojście  do    swoich 
domów   powodu  nieporozumień to rozumiem, że dzieje się coś, co  było  zgodne z planem 
dotąd  obowiązującym. Czy ten nowy  plan – tutaj omawiany   problem  ten rozwiąże, czy 
usankcjonuje  ten konflikt? 
Jeżeli  do planu wprowadzono drogę, która    umożliwi   dojazd  do  tych nieruchomości,  to 
rozumiem, że  plan  ten   zdaniem mieszkańców  jest  dobry. 

Pani Maria  Koprowska    Kierownik  Zespołu  Urbanistycznego  Śródmieście 
Myślę,  że  bardzo w ważne  jest    to,  co powiedział    radny Lisicki a mianowicie,  że    jest    to 
dopiero  pierwszy    krok,  że  są    to  ramy    formalne  do    uruchomienia  całej    procedury,  tj. 
najpierw pozyskania  terenu od właścicieli  a potem  realizacja. Plan  ten, to pierwszy  krok i 
podstawa prawna. 

Radny Maciej  Lisicki – wiceprzewodniczący  Komisji 
Ponieważ w związku z uchwaleniem tego planu,  zaplecze    drugie  działki od  strony ulicy 
Wagnera  zyskują na wartości.  Jaki plan   zakłada wskaźnik wzrostu? 

Pani Agnieszka  Ostrzycka    projektant planu 
W  drugiej linii ustala  się   30%. 

Radny  Ryszard  Klimczyk    członek Komisji 
W wielu    miejscach    miasta      jest    tak,  że  nie ma    fizycznego    dostępu    do    drogi  i  takie 
konflikty załatwia  się – jeśli  nie polubownie,  to  najzwyczajniej w świecie  załatwia  się  to 
sądownie.  Jeżeli dwie  osoby  nie potrafią  się porozumieć, to  ustala  się służebność  drogi, 
do czego powołane  są  odpowiednie  instytucje  prawne. 
Rozumiem, że    30%  renta  planistyczna wynika z przeprowadzenia  tej  drogi.  Chciałbym 
zapytać  się o celowość  takiego  posunięcia, skoro mieszkańcy   w przypadku  wybudowania 
tej    drogi    otrzymają    decyzje  o  opłacie  adiacenckiej    z    powodu  wzrostu  wartości 
nieruchomości. 

Pani Maria  Koprowska   Kierownik Zespołu  Urbanistycznego   Śródmieście 
To są dwie  różne sprawy wykonanie tej  drogi  będzie związane  z  kosztami i   to  posłuży 
opłacie  adiacenckiej. 
Natomiast    tutaj  jest      ważna  inna    sprawa,    bo  art..  36    ustawy  o  zagospodarowaniu 
przestrzennym  mówi    o  tym,  że    w    przypadku    wzrostu  wartości    nieruchomości    trzeba 
ustalić wskaźnik wzrostu. 
Generalna  polityka  w mieście  jest  taka, że jeżeli  następuje  takowy  wzrost  wartości   to 
wskaźnik  ten  ustalamy  na poziomie  30%.  W  wyjątkowych  wypadkach  odstępuje  się  od 
ustalania   takiego  wskaźnika. W tym  wypadku wzrost   wartości    jest   ewidentny, ale    jest 
ewidentny  dla  działek  na  zapleczu i  tam  będzie on ustalony. 

Radny  Maciej  Lisicki   wiceprzewodniczący Komisji 
Ten  30%  wzrost   jest   naliczany  tylko i wyłącznie wtedy, kiedy  właściciel   tego  gruntu 
sprzedaje  go przed  upływem  5 lat. Jeżeli  z kolei Państwo  tam mieszkacie  i dalej  to  z tego 
tytułu  nie poniesiecie żadnej opłaty. 

Komisja    po    dodatkowych    krótkich    wyjaśnieniach    nie  zgłaszając    uwag    do 
zaprezentowanej koncepcji planu  przystąpiła   do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    5  głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała  zaprezentowana 
koncepcje planu  dla  rejonu ul. Wagnera. 
Opinia  Nr  1139/67/06  stanowi  załącznik  nr  12  do protokołu.
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PUNKT 5.2 
Opiniowanie        koncepcji  miejscowego    planu  zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górnarejon willi Tannenheim 

Koncepcję  przedmiotowego    planu    omówił  Pan  Krzysztof    Krzemiński  –  projektant 
planu. 
Powiedział  między innymi: 
Do  sporządzenia  przedmiotowego  planu  przystąpiono   uchwałą Rady Miasta  Gdańska w 
styczniu    2006r.  Z  wnioskiem    zmianę  planu    wystąpił    właściciel    terenu.  Konserwator 
Zabytków    w  swojej  opinii  do  wniosku    ustalił    nowe    dopuszczalne  wskaźniki 
urbanistyczne,  które    właściciel    uznał  za  zadowalające,  ale      powodujące    konieczność 
zmiany  planu  dla tego obszaru. 
Obszar  planu    jest  niewielki,  położony     w  rejonie      ulicy Piastowskiej,  na  zapleczu   willi 
Tannenheim  przy  ulicy   Grunwaldzkiej  529. Obszar    planu    położony    jest w Centralnym 
Paśmie Usługowym (CPU). Dla przedmiotowego  obszaru  obowiązuje  plan  Gdańsk Oliwa 
w  rejonie    ul.  Piastowskiej  3/5  i   w planie    tym  jest    on  oznaczony    jako  teren  usługowy: 
usługi  i administracja. Całość terenu stanowi własność  prywatną – spółki, za  wyjątkiem 25 
m 2 , które  jest własnością  gminy. Teren jest  niezainwestowany. 

Plan    dla    całości    jego    obszaru    ustala    jedna  strefę  usługowa    001U33  z   wyłączeniem 
obiektów    handlowych  o  powierzchni  sprzedaży        powyżej  2  tys.    m 2 ,    salonów 
samochodowych z serwisem  ora z małych  hurtowni   o powierzchni   do   2 tys. m 2 . Obszar 
planu  stanowi    fragment      zespołu      willowoogrodowego      willi  Tannenheim.  Ponadto 
wpisany    jest    do  rejestru    zabytków    jako  fragment      układu      urbanistycznego   wraz    z 
Potokiem Oliwskim. Zawarte w  planie  miejscowym ustalenia  dla  tego obszaru  wynikają 
ze  ściśle  określonych uwarunkowań konserwatorskich. I tak: 
•  wielkość  zabudowy  dla  tego  obszaru  została  określona  na poziomie  46 %, 
•  powierzchnia  biologicznie czynna  20%, 
•  intensywność  zabudowy 1,3, 
•  maksymalna wysokość  zabudowy  13 metrów, 
•  linie  zabudowy      od  strony wschodniej    i  zachodniej    po    obrysie    terenu,  a  od  strony 

północnej i południowej  odsunięte  3 metry  od  granicy  terenu, 
•  dojazd  z projektowanych ulic  od  strony  ul. Piastowskiej i od strony ul. Grunwaldzkiej. 
Teren objęty    jest   również   obszarem  rehabilitacji    istniejącej   zabudowy  infrastruktury 
technicznej. 

Radny  Janusz  Kasprowicz   członek Komisji 
Jaki  jest  powód, aby z  planu  obowiązującego  wyłączać  ten  mały  fragment  i sporządzać 
dla  niego  nowy  plan? 

Pan Krzysztof  Krzemiński – projektant  planu 
Sporządzając   plan obecnie   obowiązujący, który   był   uchwalony   w   1999r.   Konserwator 
Zabytków określił  warunki  urbanistyczne  jakie mogą  być skonsumowane na tym terenie  i 
było  to: 
•  wysokość  jak wysokość  budynku  przy ulicy Grunwaldzkiej  529A 
•  intensywność zabudowy 0,65 
•  pokrycie  działki zabudowa   35%. 
Parametry    te    nie  zadowalały  inwestora.  Inwestor  w  prowadzonych    rozmowach  z 
Konserwatorem    wynegocjował    inne  warunki,  też    nie  całkiem    go  zadowalające,  ale 
pozwalające    na  przeprowadzenie    inwestycji  w  tym  terenie. W  związku    czym    inwestor 
wystąpił  o  zmianę  planu    dla    tego    terenu  tak,  aby    skonsumował    on  wynegocjowane 
zmianę. Funkcja pozostaje podobna.
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Komisja    po    dodatkowych    krótkich    wyjaśnieniach    nie  zgłaszając    uwag    do 
zaprezentowanej koncepcji planu  przystąpiła   do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    6  głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała  zaprezentowaną 
koncepcje planu  dla  rejonu willi Tannenheim. 
Opinia  Nr  1139/68/06  stanowi  załącznik  nr  13  do protokołu. 

PUNKT  5.3 
Opiniowanie        koncepcji        miejscowych          planów          zagospodarowania 
przestrzennego Matarnia   Złota Karczma    na     zachód   od     Trójmiejskiego 
Parku  Krajobrazowego 

Koncepcję  przedmiotowego    planu    omówił  Pan  Tomasz    Lewandowski  –  projektant 
planu. 
Powiedział  między innymi: 
Do  sporządzenia  przedmiotowego  planu  przystąpiono  w   kwietniu  2005r.. Obszar  planu 
ograniczony   jest: od  północy  graniczy  z liniami rozgraniczającymi ulicy Słowackiego, od 
zachodu   ul. Złota Karczma, od  wschodu    Trójmiejskim Parkiem Krajobrazowym. 
Do opracowania    tegoż      planu    przystąpiono   między    innymi    na wniosek    ZDiZ,  który 
wnioskował    o    ustalenia    dla    działki,  na    której  znajduje    się    budynek  mieszkalny  a 
wykupiony  przez  miasto   na etapie   realizacji     ul. Słowackiego    funkcji   usługowej tak, 
aby  uniknąć  realizacji  bardzo kosztownego  ekranu  akustycznego  od ul. Słowackiego. 
Plan obejmuje  obszar  o powierzchni ok. 3,2  ha. 
Południową    część    planu  zajmuje  fragment       osiedla   Matarnia  – Złota   Karczma,  gdzie 
zlokalizowane  są  budynki wielorodzinne, 4kondygnacyjne i  obsługiwane  droga  asfaltową 
bezpośrednio  z ul. Złota  Karczma.  Teren  generalnie zagospodarowany. 
Północna   część   planu    to     pozostałości   po  istniejących    tam wcześniej   gospodarstwach 
rolnych. 

Koncepcja  planu: 
Południowa  część    obszaru    planu,  zgodnie  ze  stanem    istniejącym  przeznacza    się    pod 
funkcję  mieszkaniową   intensywną. Parametry   trochę podwyższone po  to, aby umożliwić 
ewentualną    rozbudowę    budynków  o    drobne    usługi  dopuszczone    i  nie  kolizyjne    z    tą 
funkcją  mieszkaniową.  Teren,  gdzie    obecnie    jest      nie  urządzone    boisko  piłki    nożnej 
liniami  zabudowy  został  wyłączony  z inwestowania. 
Część  północna planu, czyli teren  bardzo atrakcyjny z uwagi na położenie w  bezpośrednim 
sąsiedztwie z ul. Słowackiego  przeznaczamy  pod  funkcje usługowe.  Obsługę  tego   terenu 
zapewnia    istniejący    ciąg    pieszo    jezdny.  Teren    001      jest  terenem    gminnym  o 
powierzchni  ok. 1 ha   plan przewiduje  tam  następując uwarunkowania  urbanistyczne: 
•  intensywność   1,5, 
•  procent   zabudowy  do  60%, 
•  wysokość zabudowy  do  12 metrów. 

Radny  Tadeusz  Mękal   przewodniczący  Komisji 
12  metrów  wysokości  to mniej niż   sąsiednie  budynki  wielorodzinne. 

Pan Tomasz  Lewandowski – projektant  planu. 
Dla wielorodzinny  jest   ustalone  w planie  do 15 metrów, a mają  ok. 14 metrów. 

Radny  Tadeusz  Mękal   przewodniczący  Komisji 
Myślę, że  należałoby  dopuścić  wysokość  do  15 metrów i  taki jest  mój  wniosek.
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Komisja nie zgłosiła  uwag  do powyższego i 6 głosami  za (jednogłośnie przyjęła  to  jako 
swój   wniosek. 

Opinia 
Komisja  ,  jednogłośnie    6  głosami  za    pozytywnie  zaopiniowała    zaprezentowaną 
koncepcję  planu      z  wnioskiem,  aby    dla  terenu    001U33  maksymalna    wysokość 
zabudowy  ustalić   do  15 metrów. 
Opinia Nr 1139/69/2006r  stanowi załącznik  nr 14  do protokołu. 

PUNKT  6 
Opiniowanie    projektu    uchwały    w  sprawie    uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gdańsk   Płonia w    rejonie    ulic   Naftowa, 
Benzynowa i Płońska  w mieście  Gdańsku   druk nr 1863. 

Koncepcję  przedmiotowego    planu    omówił  Pan  Krzysztof  Swędrzyński    projektant 
planu. 
Powiedział  między innymi: 
Plan ten jest  procedowany  wg  starej  procedury . Do  sporządzenia   planu  przystąpiono  w 
styczniu  2001.  Obszar    planu    obejmuje    powierzchnie  ponad    243  ha  i    położony    jest 
bezpośrednio  przy  wschodniej  granicy Miasta Gdańska pomiędzy  brzegiem martwej Wisły, 
terenami Rafinerii   i o czyszczalnią  ścieków  „Wschód”. Powodem  przystąpienia  do planu 
była  rezygnacja  z planowanych tam wcześniej  tras  komunikacyjnych – do portu  i rafinerii. 
Teren  objęty  planem  to przede wszystkim grunty   gminne  ok. 56 %, prywatne  ok. 32% i 
12 %  terenów  Skarbu Państwa. 
Koncepcja    planu    dzieli    obszar    planu    na  dwie    części,  równoleżnikowo oddzielone    od 
siebie wałem przeciwpowodziowym, na  którym  biegnie  ulica Płońska. 
Tereny  na południe  od  tegoż  wału   są  przeznaczone  pod   strefę  42   , tj przemysłowo 
usługową i częściowo, w  części  wschodniej  strefa  41. 
Wszystko na północ  od wału przeciwpowodziowego   jest      tzw. międzywałem  i     w planie 
zostało   zapisane  jako  strefa  zieleni krajobrazowoekologicznej   strefa  64. Jest   to teren 
zalewowy bez  możliwości   inwestowania. Plan  dopuszcza  tam  jedynie  istniejące   tam  już 
zainwestowanie, ale  bez  możliwość   dalszego    rozwoju. 
Projekt  planu  do  publicznego  wglądu  został  wyłożony  dwukrotnie    w październiku 
2003 i  w lutym  2004r. po   wprowadzeniu  korekt postulowanych  przez  Urząd Morski. 
Do    projektu    planu    wpłynęły    protesty  i    zarzut  od    osób    fizycznych    Dotyczyły  one 
niemożności    budowy    obiektów    mieszkalnych    oraz    intensywniejszego    wykorzystania 
terenu – działek  wzdłuż  ulicy Zagroble. 
Rada Miasta  odrzuciła    złożone   protesty  i  zarzut w kwietniu   2004. z   uwagi    na      to,  że 
tereny    te  położone    są  w  strefie    zalewowe.    Autor    zarzutu    wniósł    skargę    do 
Wojewódzkiego Sądu  Administracyjnego, który   to  skargę   oddalił  w grudniu  2005r.  24 
marca  2006r.   ta  decyzja  WSA stała  się prawomocna. 

Komisja    po    krótkich    dodatkowych  wyjaśnieniach    nie  zgłaszając    uwag    do 
zaprezentowanego   projektu  uchwały i   przystąpiła  do głosowania 

Opinia 
Komisja , jednogłośnie   7 głosami za  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały. 
Opinia Nr 1139/70/2006r  stanowi załącznik  nr 15  do protokołu.
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PUNKT  7 

Wolne  wnioski, sprawy bieżące,  korespondencja 

Przewodniczący Komisji poinformował, że: 
•  dzisiaj    był    na  podpisaniu    porozumienia  pomiędzy    miastem  Gdańsk,  Koleją  i 

Zarządem Morskiego Portu   Gdańsk w sprawie  likwidacji   i budowy  nowego  torowiska 
w  Nowym Porcie. 

•  najbliższe  posiedzenie Komisji  zostanie zwołane  na 16 maja br. 
•  Rafineria  Gdańska  chce zaprosić  Komisję   do  siebie    proponowałbym  wyjazdowe 

posiedzenie   do Rafinerii  30 maja br.  Musi jednak wpłynąć oficjalne  zaproszenie. 

Na  tym posiedzenie  zakończono    godz.  17,00 

Przewodniczący 
Komisji Rozwoju Przestrzennego 

Tadeusz Mękal 

Protokołowała: 

Bogusława Pieklik 
Protokół  sporządzono 12 maja 2006r.


